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HUTNÍCTVO: Prezident U. S. Steel Košice George Babcoke (vľavo) a prezident SR 
Andrej Kiska (v strede) počas prehliadky spoločnosti U. S. Steel Košice. 

 

 

ŠTÁT SA BUDE UCHÁDZAŤ O PREDÁVANÉ AKCIE SE  

Slovensko aktívne vstúpi do predaja Slovenských elektrární (SE). Po stretnutí so šéfom 
talianskej spoločnosti Enel Francescom Staracem to potvrdil predseda slovenskej vlády 
Robert Fico. „Oznámil som pánovi Staracemu, že vláda SR vstúpi do procesu 
rozhovorov so spoločnosťou Enel s cieľom posilniť pozície Slovenskej republiky v 
Slovenských elektrárňach. Chceme vrátiť štát v Slovenských elektrárňach do 
postavenia, ktoré mu patrí,“ povedal Fico. Podľa predsedu vlády štát bude mať záujem 
minimálne o 17-percentný podiel z celkového 66-percentného podielu predávaného 
talianskou spoločnosťou Enel. Samozrejmosťou je podľa neho aj získanie manažérskej 
kontroly. Štát má v súčasnosti v elektrárňach 34-percentný podiel, po kúpe 
spomínaného 17-percentného podielu by sa štát stal majoritným akcionárom. 
„Nepôjdeme do žiadneho dobrodružstva. Pôjdeme len do takých rozhodnutí, ktoré na 
jednej strane posilnia postavenie Slovenska v elektrárňach tak, aby Slovenská republika 
mala aj kontrolu nad týmto podnikom. Všetko je otázka ceny,“ povedal Fico s tým, že 
vláda bude pozorne sledovať, s akými ponukami prídu iní záujemcovia. Od nich očakáva 
Enel podanie ponúk do 9. mája. Šéf Enelu Francesco Starace nevidí v plánoch slovenskej 
vlády problém. „Je to jedno z riešení, nie je však jediné. Áno máme právo predať tento 
podiel. Bolo to uznané na stretnutí s premiérom. Je dobrá myšlienka, že sa do toho 
zapojí vláda. Je potom na vláde, ako sa rozhodne. V prvom rade chceme dokončiť 
proces obdržania formálnych ponúk a potom zhodnotíme s druhým akcionárom 
Slovenských elektrární, aké riešenie by bolo najlepšie,“ povedal po rokovaní s 
premiérom Starace.  Posilnenie pozície štátu v Slovenských elektrárňach by mohlo byť z 
pohľadu potreby dodatočných zdrojov lacnejšie, ako sa na prvý pohľad zdá. Naznačil to 
minister financií Peter Kažimír po stredajšom rokovaní vlády. Taliansky Enel pritom 
ponúka na predaj svoj 66-percentný podiel v elektrárňach a konkrétne ponuky očakáva 
už začiatkom mája. „Názor na to, akú hodnotu by mal mať taký alebo onaký podiel, sú 
rôznorodé. V mojom hodnotení sa hodnota tejto firmy blíži k nule z pohľadu toho, aké 
má záväzky,“ povedal Kažimír novinárom. 

 

ENERGETIKA: Štát bude žiadať od Slovenských 
elektrární 492 mil. € za Gabčíkovo 

ROZPOČET: Dlhodobá udržateľnosť verejných financií 
sa vlani zhoršila, Slovensko zníži deficit verejných 
financií v roku 2016 na 1,9 % HDP 

MINIMÁLNA MZDA: Odborári žiadajú zvýšiť 
minimálnu mzdu na 410 eur 

AUTÁ: Zväz automobilového priemyslu očakáva v 
tomto roku výrobu viac ako 980 tisíc vozidiel 

DANE: Dane sa pred voľbami podľa Fica zrejme 
znižovať nebudú 

ENVIRO: Ministerstvo obciam priplatí za likvidáciu 
čiernych skládok 

MINISTERSTVO: Pavlis odstúpi v stredu, rezort 
povedie Kažimír 

OBRANA: Slovensko kúpi deväť vrtuľníkov za 261 
miliónov dolárov 

SÚDNICTVO: Kiska začne odvolávať sudcov nad 65 
rokov 

STAVEBNÍCTVO: Veritelia schválili reštrukturalizačný 
plán 

ZDRAVOTNÍCTVO: Výhodnosť PPP nemocnice treba 
prepočítať 

INVESTÍCIE: Firma SamwhaTech vytvorí v SR 180 
pracovných miest, spoločnosť Osram vytvorí 200 
pracovných miest 

INOVÁCIE: Slováci vyťažia z boja medzi Brazíliou 
a Čínou 

PLYN: Eustream a maďarský MGT vyhlásili Open 
Season 

ZDRAVOTNÍCTVO: VšZP mení stratégiu pri nákupe 
diagnostiky na CT a MR 

BANKY: OTP Banka Slovensko za štvrťrok so ziskom 
vyše 1 mil. eur Skupina VÚB v prvom štvrťroku zvýšila 
zisk na 43 mil. eur 

 

 
   

410 
Odborári žiadajú zvýšiť 

minimálnu mzdu na 410 eur 

    

27. apríla - 3. mája 2015 
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ENERGETIKA: Kauza Vodnej elektrárne Gabčíkovo (VEG) bude mať 
stámiliónovú dohru. Po tom, ako Slovenské elektrárne (SE) 
prostredníctvom svojho šéfa Nicolu Cotugna oznámili, že sa idú so 
štátom súdiť pre odstúpenie od zmluvy o prenájme gabčíkovskej 
elektrárne o necelých 590 miliónov eur, štát prostredníctvom 
predsedu vlády Roberta Fica informoval, že si bude nárokovať 492 
miliónov eur. Táto suma má v sebe zahŕňať sumu, ktorú elektrárne 
vďaka deväťročnému prenájmu gabčíkovskej elektrárne získali plus 
úroky. „Rozhodli sme sa, že okamžite posielame list talianskej 
spoločnosti Enel, ktorá vlastní Slovenské elektrárne a požiadame ich, 
aby nám túto sumu, ktorá bola neoprávneným obohatením 
talianskej spoločnosti Enel, okamžite vrátili,“ povedal na utorňajšej 
tlačovej besede premiér Fico. Ak podľa neho talianska spoločnosť 
Enel odmietne vrátiť požadovanú sumu, štát podá žalobu. Tá sa má 
opierať o rozsudok Krajského súdu v Bratislave, ktorý mal 
konštatovať, že zmluva o prenájme vodnej elektrárne je od samého 
začiatku neplatná. Slovenský predseda vlády sa má v stredu stretnúť 
s najvyšším predstaviteľom talianskej spoločnosti Enel Francescom 
Staracem. „Požiadam ho, aby sa obmedzili v Slovenských 
elektrárňach na akékoľvek nakladanie s majetkom. Budeme 
talianskych predstaviteľov žiadať, aby s majetkom nenakladali,“ 
konštatoval Fico, ktorý na záver dodal, že štát v krátkom čase podá 
návrh na predbežné opatrenie, ktoré zakáže Enelu nakladať s 
majetkom Slovenských elektrární. 

ROZPOČET: Dlhodobá udržateľnosť verejných financií Slovenska sa 
v minulom roku zhoršila. Konštatuje to Rada pre rozpočtovú 
zodpovednosť vo svojej pravidelnej správe o dlhodobej 
udržateľnosti. Za rozhodujúcu príčinu pritom označila medziročné 
zvýšenie deficitu verejných financií aj po očistení o dočasné vplyvy. 
Uvoľnenie fiškálnej politiky tak podľa rozpočtovej rady zhoršilo 
hodnotu ukazovateľa dlhodobej udržateľnosti verejných financií v 
minulom roku na 2,4 % hrubého domáceho produktu oproti 1,9 % 
hrubého domáceho produktu z roku 2013. Zmena ukazovateľa 
pritom už berie do úvahy aj zmeny v daniach účinné od roku 2015,  
bez ktorých by bolo zhoršenie ešte výraznejšie. Ak by sa mal podľa 
správy rozpočtovej rady dlh verejnej správy udržať pod hranicou 50 
% hrubého domáceho produktu, vláda by musela už v súčasnosti 
zlepšiť saldo rozpočtu o 2,4 % výkonu ekonomiky. Najvýznamnejším 
faktorom zhoršovania dlhodobej udržateľnosti verejných financií je 
pritom demografický vývoj. Do roku 2064 podľa rozpočtovej rady 
prispejú zmeny v demografickom vývoji pri súčasnom nastavení 
politík k zhoršeniu bilancie rozpočtu o 2,6 %. V menšej miere sa na 
tejto zmene podieľajú penzijné schémy a vo väčšej rastúce výdavky 
na zdravotníctvo a dlhodobú starostlivosť.  
Slovensko zníži deficit verejných financií v roku 2016 na 1,9 % 
hrubého domáceho produktu (HDP). Tvrdí to vláda v Programe 
stability, ktorý v stredu schválila a dokument teraz pošle do Bruselu. 
Základné parametre rozpočtu z Programu stability vychádzajú z 
východísk rozpočtu verejnej správy na roky 2016 až 2018, ktorý mal 
vládny kabinet na programe už minulý týždeň. Rokovanie o tomto 
materiáli však napokon prerušili. Práve Program stability by podľa 
návrhu novely zákona o rozpočtových pravidlách verejnej správy mal 
v budúcnosti východiská rozpočtu úplne nahradiť. Navrhovaná 
konsolidácia, ktorú kabinet posiela na posúdenie Európskej komisii, 
je pritom miernejšia, ako sa navrhovala v rozpočte verejnej správy 
schválenom vlani v decembri. Budúcoročný deficit má byť oproti 
pôvodným plánom vyšší o 0,5 percentuálneho bodu. Na tento rok je 
pritom rozpočtovaný deficit na úrovni 2,5 % výkonu ekonomiky. 
Rezort financií zvoľňuje aj plánovanú konsolidáciu v roku 2017, kedy 
namiesto pôvodného schodku 0,4 % hrubého domáceho produktu vo 

východiskách počíta s deficitom 0,9 % hrubého domáceho produktu 
a cielený schodok na rok 2018 predstavuje 0,5 % výkonu ekonomiky. 

MINIMÁLNA MZDA: Konfederácia odborových zväzov SR (KOZ) 
žiada, aby sa minimálna mzda od začiatku budúceho roka zvýšila zo 
súčasných 380 eur na 410 eur. Na tlačovej besede to uviedol 
viceprezident Konfederácie odborových zväzov SR Slavomír Manga. 
Takéto zvýšenie najnižších zárobkov zdôvodňuje zámerom, aby sa 
Slovensko nedostalo pod hranicu rizika chudoby. „Ak očistíte 410 eur 
pri zachovaní podmienky, že sa nebudú platiť zdravotné odvody tak, 
ako je tomu teraz, tak sa dostávame na hranicu, ktorá stále 
umožňuje byť nad hranicou rizika chudoby,“ povedal na tlačovej 
besede. Viceprezident KOZ totiž predpokladá, že hranica chudoby na 
rok 2014 bola na Slovensku na úrovni 353 eur. „Akceptovateľná 
hranica minimálnej mzdy je 410 eur pri zachovaní súčasných 
odvodových podmienok a v tom prípade sa dostávame na vyše 358 
eur,“ tvrdí Manga. Tento rok je podľa Mangu neštandardný tým, že 
predseda vlády Robert Fico už na začiatku rokovaní o výške 
minimálnej mzdy odborárom povedal, po akú hranicu úpravy 
najnižších zárobkov je vláda pripravená ísť. Premiér totiž v polovici 
apríla vo svojom príhovore pri príležitosti 25. výročia vzniku KOZ 
odborárom povedal, že by bol rád, keby sa minimálna mzda na 
Slovensku na rok 2016 priblížila k úrovni 400 eur. 

AUTÁ: Zväz automobilového priemyslu (ZAP) SR očakáva, že výroba 
vozidiel na Slovensku presiahne v tomto roku 980 tisíc kusov. 
Vyhlásil to v utorok na tlačovej konferencii novozvolený prezident 
ZAP Juraj Sinay. „Slovenskí výrobcovia majú vyvážené portfólio 
výrobkov a preto by ich možné negatívne geopolitické a ekonomické 
vplyvy nemali výrazne zasiahnuť,“ dodal. Za prvý štvrťrok 2015 bolo 
na Slovensku vyrobených 265 tisíc vozidiel. Podobný výsledok podľa 
prezidenta možno očakávať aj v druhom štvrťroku.   

ENVIRO: Veľké upratovanie, ktoré by malo ubrať z čiernych skládok, 
spúšťa ministerstvo životného prostredia. Vyčlenilo na to 10 
miliónov eur. Tieto peniaze sú určené pre samosprávy. Na jednu 
skládku môžu získať najviac 100–tisíc eur. Po celom Slovensku je 
evidovaných 2 500 čiernych smetísk, v skutočnosti je toto číslo 
podstatne vyššie, odhaduje sa, že presahuje 7–tisíc. Program pod 
názvom Veľké upratovanie Slovenska bude mať na starosti 
Environmentálny fond, ktorý bude samosprávam preplácať faktúry. 
Samotné mesto z vlastných zdrojov zafinancuje 5 percent 
vzniknutých nákladov. 

DANE: Dane sa už pred voľbami zrejme znižovať nebudú. Vyplýva to 
zo slov premiéra Roberta Fica, ktorý na pondelňajšom fóre HN Clubu 
pripustil, že ak to finančná kondícia štátu dovolí, napríklad 
korporátne dane by mohli klesnúť. Už však nie v tomto volebnom 
období. „Nepredpokladám, že by v tomto roku došlo k zmenám 
daňových sadzieb. Skôr by to mohlo byť predmetom nového 
programového vyhlásenia,“ tvrdí predseda vlády. Ako dodal, v hre by 
bolo zrejme zníženie dane z príjmov právnických osôb o jeden 
percentuálny bod. Jeho kabinet pritom pôvodne daň zvýšil z 19 % na 
23 %, aby následne v roku 2014 túto sadzbu znížil na 22 %. Úpravy 
sadzieb sa zrejme do volieb nedočkajú ani fyzické osoby. „Pokiaľ ide 
o fyzické osoby, zostane daň v tej istej štruktúre. Teda 19 % pre 
všetkých s výnimkou tých, ktorí zarábajú viac,“ hovorí. Premiér však 
už začína naznačovať jednotlivé body z pripravovaného druhého 
sociálneho balíka jeho vlády. Politicky by ich mali predstavitelia 
vládneho Smeru schváliť koncom mája. „Máme záujem na podpore 
cestovného ruchu, kde očakávame, že ak nájdeme vhodnú formu 
podpory rodín na Slovensku, aby trávili dovolenku v slovenských 
turistických zariadeniach, tak to bude obojstranne prínosné tak pre 
biznis, ako aj pre štát v podobe DPH,“ povedal Fico. Podpory by sa 
mali dočkať ľudia aj pri zatepľovaní rodinných domov. Tá by mala 
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mať formu dotácie na časť vynaložených nákladov po predložení 
relevantných dokladov.  

CENY: Ceny v slovenskom priemysle naďalej klesajú. V marci boli 
medziročne v úhrne nižšie o 2,9 %, kým vo februári klesali o 3,8 %. 

 

 

MINISTERSTVO: Prezident Andrej Kiska v stredu prijme abdikáciu 
ministra hospodárstva Pavla Pavlisa. Riadením rezortu hospodárstva 
zároveň poverí podpredsedu vlády a ministra financií Petra Kažimíra. 
Informoval o tom prezidentov hovorca Roman Krpelan. Dôvodom 
Pavlisovej rezignácie bolo zadanie upratovacích služieb pre firmu 
SITIS, ktorú vedie Pavlisov rodinný príslušník. Pavlis je piatym 
ministrom vlády Roberta Fica, ktorý funkciu opúšťa. Minulý rok Fico 
vymenil ministra školstva Dušana Čaploviča a ministra hospodárstva 
Tomáša Malatinského, na miesto ktorého nastúpil práve Pavlis. Na 
jeseň odstúpila ministerka zdravotníctva Zuzana Zvolenská pre kauzu 
nákupu CT prístroja pre piešťanskú nemocnicu. V tom istom čase 
z vlády odišiel aj Peter Pellegrini, ktorý sa stal predsedom NR SR po 
Pavlovi Paškovi. 

OBRANA: Slovensko kúpi od USA deväť viacúčelových vrtuľníkov 
Sikorsky Black Hawk. Nákup, ktorý sa uzatvára prostredníctvom 
amerického zahraničného vojenského predajného systému Foreign 
Military Sales (FMS), má mať hodnotu 261 miliónov dolárov. „Ide o 
najväčší modernizačný projekt ministerstva obrany. Celý proces bol 
transparentný a cena je vynikajúca,“ povedal novinárom minister 
obrany SR Martin Glváč. Zdôraznil, že Slovensko vrtuľníky nakúpilo za 
cenu, za akú obstaráva aj armáda USA. Cena zahŕňa obstaranie 
všetkých ďalších vrtuľníkových spôsobilostí, teda výcviku, logistiky a 
servisu. Prvý vrtuľník by mal na Slovensko doraziť v roku 2016, 
ďalších osem príde postupne do roka 2019. Sumu 261 miliónov 
dolárov bude Slovensko splácať do roka 2024. Americký veľvyslanec 
Theodore Sedgwick považuje nákup amerických vrtuľníkov za 
historickú transakciu pri generačnej obmene slovenskej armády, 
ktorá zlepší jej interoperabilitu s krajinami NATO. 

SÚDNICTVO: Prezident Andrej Kiska je presvedčený, že sudcov, ktorí 
dosiahli vek 65 rokov, je zásadne potrebné odvolávať tak, ako to 
predpokladá ústava a zákony. Vyplýva to z jeho rozhodnutia, ktoré 
oznámil v stredu. „Začal som túto kompetenciu uplatňovať a budem 
v tom pokračovať,“ prehlásil. „Napriek tomu, že som opakovane 
verejne povedal, že budem uplatňovať kompetencie prezidenta, 
moje prvé kroky v tomto smere vyvolali  medzi sudcami isté 
prekvapenie a naznačujú nepripravenosť justície,“ vysvetlil Kiska. 
Prezident chce uplatniť svoju právomoc odvolávania sudcov nad 65 
rokov tak, aby umožnil súdom pripraviť sa na ich odchod. 

PREMIÉR: Predseda vlády Robert Fico v utorok na 26. sneme 
Združenia miest a obcí Slovenska (ZMOS) sľúbil, že podiel dane z 
príjmu fyzických osôb sa pre mestá a obce zvýši na 70 percent. Ako 
ďalej povedal vo svojom príhovore, pri schvaľovaní rozpočtu na rok 
2016 v ňom bude zakotvené také ustanovenie. „Tak, ako bolo 
sľúbené, tak aj urobíme,“ povedal. Pôvodne bol tento podiel 65,4 
percenta z dane, zvýšilo sa to na 67, následne na 68,5 percent, čo je 
aktuálne aj teraz. Podľa tohtoročnej februárovej daňovej prognózy 
by sa tak medziročne mali príjmy obcí z dane z príjmov fyzických 
osôb zvýšiť na 144 miliónov eur, poznamenal premiér. Vo svojom 
príhovore sa venoval i problémom s verejným obstarávaním. 
„Jedným z najväčších problémov pri uplatňovaní eurofondov je 
uplatňovanie zákona o verejnom obstarávaní,“ poznamenal. Ako 
pokračoval, je zástancom transparentnosti v obstarávaní, no musí 
byť funkčné a nemôže brániť rozvoju spoločnosti. Ďalším sľubom je 

zvýšenie limitov v povinnosti použiť verejné obstarávanie pre mestá 
a obce a celú verejnú správu z tisíc eur na viac ako tritisíc eur, pričom 
môže podľa jeho slov dosiahnuť päťtisíc eur. 

SR - RUSKO: Predseda vlády Robert Fico sa zúčastní na oslavách 
výročia konca druhej svetovej vojny v Moskve. Podľa Fica nikto 
nepochybuje o tom, že rozhodujúcu úlohu na páde fašizmu mal 
vtedajší Sovietsky zväz a rovnako nikto nepochybuje o tom, že pád 
fašizmu bol základom novej Európy. „Môžem povedať, že 7. mája by 
sa malo konať podujatie v  Poľsku, kde sa má pripomínať takisto 
koniec fašizmu, odtiaľ sa siedmeho večer vrátim do Liptovského 
Mikuláša. 8. mája ráno v Liptovskom Mikuláši budú oficiálne oslavy 
ukončenia vojny na Slovensku. Odtiaľ odletím do Kyjeva, kde 8. mája 
večer budú v Kyjeve ďalšie oslavy ukončenia druhej svetovej vojny a 
pádu fašizmu a 9. mája sa zúčastním na kladení vencov a na recepcii 
v Moskve k ukončeniu druhej svetovej vojny,“ povedal Fico na HN 
Clube v pondelok. 
Podpredseda SaS Ľubomír Galko povedal, že Ficovo rozhodnutie 
zúčastniť sa na oslavách je signálom, že Moskva je jeho srdcu naďalej 
mimoriadne blízka. To, že sa však nezúčastní na vojenskej prehliadke 
dokazuje, že jeho poradcom zostal aspoň kúsok zdravého rozumu, 
povedal Galko. Poslanec za Most-Híd František Šebej rovnako 
oceňuje, že Fico sa nakoniec nezúčastní na vojenskej prehliadke v 
Moskve. „Keďže ide o vojenskú prehliadku armády, ktorá sa 
zúčastňuje na agresii v inom štáte, bolo by to faux pas,“ komentoval 
Šebej. „Nie som fanúšik Roberta Fica, ale v tomto prípade si myslím, 
že sa rozhodol vyvážene a správne. Pri účasti v Moskve považujem za 
najdôležitejšie, že premiér sa nezúčastní na demonštrácii sily 
Vladimira Putina na vojenskej prehliadke,“ reagoval predseda OĽaNO 
Igor Matovič. „Podiel Červenej armády na porážke fašizmu je 
nespochybniteľný, prípadná účasť predsedu vlády na vojenskej 
prehliadke armády dnešnej Ruskej federácie v jednom zástupe s Kim 
ČongUn-om by však záujmom Slovenska uškodila,“ konštatoval hlava 
Siete Radoslav Procházka. 

SR - NEPÁL: Slovensko pošle Nepálu 30-tisíc eur ako humanitárnu 
pomoc na odstránenie následkov zemetrasenia. Rozhodol o tom v 
pondelok minister zahraničných vecí a európskych záležitostí 
Miroslav Lajčák. Peniaze sú určené na najakútnejšie potreby krajiny, 
čiže na zabezpečenie dodávok liekov, zdravotníckeho a hygienického 
materiálu, pitnej vody a vakcín. Pomoc poskytnú prostredníctvom 
mimovládnej humanitárnej organizácie World Vision International 
(WVI). Podľa Petra Suska z tlačového odboru ministerstva 
zahraničných vecí v zozname Slovákov, ktorí sú v Nepále, figuruje 75 
mien. Upozorňuje, že niektorí z nich sú už na ceste späť. Rezort 
zahraničia vie o jednom ľahšie zranenom Slovákovi, podľa 
dostupných informácií medzi zosnulými nie je žiaden Slovák. 

SIEŤ: Návrh premiéra Roberta Fica, aby sa právo rozhodovať o 
riaditeľoch škôl de facto prenieslo zo školských rád na mestské, 
obecné či krajské zastupiteľstvá, je škodlivý a nebezpečný. Na 
tlačovej besede vo štvrtok to povedal podpredseda strany Sieť 
Miroslav Beblavý. Predseda vlády podľa Siete zavádza politiku tam, 
kde nemá čo hľadať. „Berie právo rozhodovať o žiakoch rodičom a 
dáva ho politikom,“ hovorí predseda strany Sieť Radoslav Procházka. 
Ako uvádza strana Sieť, pre pomery starej politickej kultúry je 
typické, že s návrhom prichádza strana, ktorá kontroluje 29 percent 
starostov a primátorov a šesť z ôsmich predsedov krajov. „Keď sa 
smeráci priznali, že svet chápu v logike ´vyhraj voľby a môžeš všetko´, 
mysleli sme si, že majú aspoň nejaké hranice. Teraz je zrejmé, že 
chcú politikou obsadiť naozaj celý štát,“ dodal Procházka. Voľba 
riaditeľov škôl školskými radami ako dedičstvo ponovembrového 
odpolitizovania školstva dávala podľa Siete rodičom s tretinovým 
zastúpením v školskej rade reálne právo ovplyvňovať kvalitu 
vzdelávania svojich detí. „Opatrenie, ktoré premiér sľúbil starostom, 
primátorom a predsedom krajov v záchvate predvolebnej kampane, 
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jednoznačne povedie k politickému menovaniu riaditeľov škôl. 
Príslušnosť k strane Smer bude v mnohých samosprávach 
podmienkou zamestnania sa v školstve,“ upozornil Beblavý. 

 

STAVEBNÍCTVO: Veritelia stavebnej spoločnosti Váhostav-SK 
(Váhostav) na schôdzi vo štvrtok schválili návrh reštrukturalizačného 
plánu, na základe ktorého im firma bude počas piatich rokov 
uhrádzať ich pohľadávky. Nezabezpečení veritelia podľa schváleného 
plánu získajú 19,6 mil. eur, čo je v porovnaní s pôvodným plánom o 
3,9 mil. eur viac. Celkové pohľadávky nezabezpečených veriteľov 
dosahujú 104,7 mil. eur. Nezabezpečení veritelia dostanú 18,75 % z 
uznaných pohľadávok. Zabezpečení veritelia, medzi ktorých patria 
najmä banky, dostanú oproti pôvodnému plánu pri uspokojovaní 
pohľadávok o 3,9 mil. eur menej, keďže sa tejto sumy vzdali v 
prospech nezabezpečených veriteľov stavebnej firmy. Banky dostanú 
85 % z objemu svojich pohľadávok namiesto pôvodných 100 % výšky 
pohľadávok. Váhostav počas platnosti reštrukturalizačného plánu, 
teda počas piatich rokov, vyplatí všetkým veriteľom 43,85 mil. eur. 
Celková miera uspokojenia veriteľov dosiahne 32,3 % z celkových 
pohľadávok v sume 136 mil. eur. Zistenia Aliancie Fair-play, že 
generálny riaditeľ spoločnosti Váhostav Marián Moravčík pracoval 
pre schránkové firmy so vzťahom k tejto firme, podľa opozície 
potvrdzujú, že reštrukturalizácia Váhostavu je podvod. „Zdá sa, že 
spriaznené firmy okolo Juraja Širokého majú väčšinu v skupine 
nezabezpečených veriteľov. Aj dlžník aj väčšina fiktívnych veriteľov 
spadajú do jednej skupiny. Je to proste jedna veselá mafiánska 
skupina, ktorá ovláda súčasnú reštrukturalizáciu Váhostavu,“ 
povedal vo štvrtok na tlačovej besede časti opozície predseda hnutia 
NOVA Daniel Lipšic.  
Juraj Široký osobne vysvetlí situáciu okolo financovania spoločnosti 
Váhostav. V diskusnej relácii TA3 V politike to v nedeľu tvrdil 
generálny riaditeľ tejto spoločnosti Marián Moravčík. „Spôsob a 
formu sme ešte nedohodli,“ konštatoval Moravčík. Rovnako riaditeľ 
Váhostavu nekonkretizoval čas, kedy Široký vysvetlí nezodpovedané 
otázky.  

ZDRAVOTNÍCTVO: Finančná výhodnosť PPP projektu novej 
bratislavskej nemocnice by sa mala opätovne prepočítať, údaje z 
ktorých vychádza ministerstvo zdravotníctva (MZ) sú staré a 
metodika porovnávania PPP projektov verzus projektov robených 
formou tradičného verejného obstarávanie nie je rovnaká. Uviedol 
to Marian Jánoš, spolupracovník nadácie Zastavme korupciu na prvej 
odbornej diskusii k novej nemocnici, ktorú usporiadal Bratislavský 
samosprávny kraj. „Nie je isté, či PPP variant je finančne 
najvýhodnejší, snažíme sa dosiahnuť, aby bola finančná výhodnosť 
opätovne prepočítaná. Zatiaľ predbežne MZ nemá problémy s týmto 
návrhom, ale nepadol verejný prísľub, že k tomu príde,“ povedal 
Jánoš. 
INVESTÍCIE: Kórejská spoločnosť SamwhaTech, ktorá sa zaoberá 
výrobou komponentov z ocele, vytvorí v okrese Turčianske Teplice 
180 nových pracovných miest. Príchod nového kórejského investora 
do regiónu Turca v stredu oficiálne potvrdil minister hospodárstva 
Pavol Pavlis. Investícia v celkovej výške 8,3 mil. eur sa už začala 
realizovať, a to po odkúpení existujúceho výrobného priestoru. 
Začiatok výroby sa očakáva už koncom tohto roka a nábor 
zamestnancov by mal pravdepodobne začať v druhom polroku 2015.  
Nemecký výrobca žiaroviek Osram vytvorí v Nitre a Nových Zámkoch 
v priebehu troch rokov spolu 200 pracovných miest. Investíciu vo 
výške 400 tisíc eur oznámil v utorok na tlačovej besede v priestoroch 
novozámockého závodu spoločnosti minister hospodárstva Pavol 
Pavlis. „Vznikne servisné stredisko, ktoré bude vykonávať služby pre 
celý koncern Osram,“ oznámil minister. Väčšina pracovných miest, 

približne 80 až 90 percent, vznikne v Nitre. „V Nitre nebudú žiadne 
výrobné linky, plánujeme len administratívne činnosti,“ povedal 
regionálny riaditeľ spoločnosti Osram pre Slovensko, Českú republiku 
a Maďarsko Róbert Verbich. 

PLYN: Slovensko-maďarské plynovodné prepojenie sa postupne 
stáva realitou. Slovenský prepravca zemného plynu, Eustream, 
v spolupráci so spoločnosťou Magyar Gáz Tranzit ZRt. (MGT) už 
ponúkajú potenciálnym záujemcom kapacitu plynovodu. Firma 
vyhlásila takzvanú procedúru Open Season. „Procedúra má 
zabezpečiť transparentný a nediskriminačný predaj kapacít pre 
slovensko-maďarský plynovodný prepoj,“ informoval hovorca 
Eustreamu Vahram Chuguryan. Plynovod uvedú do prevádzky 1. júla 
tohto roka. „Po spustení úplnej komerčnej prevádzky cezhraničného 
prepojenia bude k dispozícii ročná kapacita vo výške 4,4 miliardy 
metrov kubických plynu v smere zo Slovenska do Maďarska na 
pevnej báze. V opačnom smere bude k dispozícii prerušiteľná 
kapacita vo výške 1,75 miliardy metrov kubických ročne,“ 
konštatoval Chuguryan. 

INOVÁCIE: Na krk brazílskemu Embracu, svetovému lídrovi vo 
výrobe kompresorov, dýchajú konkurenti z Ázie. Neľútostný súboj 
zvádza obzvlášť v Číne, kde si miestni producenti pomáhajú 
kopírovaním nápadov protihráčov. Do brazílsko-čínskeho súboja však 
úspešne zasiahli Slováci. Pozíciu nadnárodnému koncernu zlepšujú 
inovácie Spišiakov. „Už tento mesiac sa v Spišskej Novej Vsi začína 
špeciálny režim výroby kompresora pre domáce chladenie,“ hovorí 
pre HN hovorkyňa závodu Gabriela Vlková. Inžinieri zo Spišskej Novej 
Vsi sa podpísali pod vývoj nového typu chladenia, od ktorého si firma 
sľubuje posilnenie pozície nielen na najväčšom trhu sveta. Výkonný 
riaditeľ slovenského závodu Norbert Brath ho radí medzi 
najnádejnejšie projekty z hľadiska budúcnosti celej korporácie. 
Rozbehnuté inovácie prinášajú prácu viac ako dvom tisíckam ľudí na 
východnom Slovensku a priťahujú ďalšie investície brazílskeho 
gigantu. Do strojných technológií na výrobu nového produktu 
koncern investuje približne 4,1 milióna eur. „Implementované budú 
v Spišskej Novej Vsi vo štvrtom štvrťroku a vyrábať sa na nich začne 
približne od začiatku roka 2016,“ dodáva Vlková.  

ZDRAVOTNÍCTVO: Všeobecná zdravotná poisťovňa (VšZP) začína od 
mája uplatňovať novú stratégiu nákupu diagnostiky na tomografe 
(CT) a magnetickej rezonancii (MR). Pred rozširovaním existujúcej 
siete bude uprednostňovať to, aby jej súčasní zmluvní poskytovatelia 
intenzívnejšie využívali prístroje, teda zvládali viacero vyšetrení.  
Poisťovňa analyzovala súčasnú sieť CT a MR pracovísk, zmapovala 
časový dojazd k týmto miestam i kapacity prístrojového vybavenia. 
Podľa generálneho riaditeľa VšZP Marcela Foraia zo zisťovania 
vyplynulo, že máme porovnateľný počet CT i MR prístrojov aj 
vyšetrení ako krajiny OECD. „Napriek tomu, že kapacita súčasného 
prístrojového vybavenia pokrýva potrebu CT a MR vyšetrení na 
Slovensku, v niektorých spádových územiach potreba vyšetrení 
prevyšuje existujúcu kapacitu,“ uviedol Forai. V takýchto prípadoch 
bude zdravotná poisťovňa podporovať intenzívnejšie využívanie 
súčasného prístrojového vybavenia a to tak, že osloví poskytovateľa, 
aby napríklad predĺžil ordinačné hodiny, následne mu zvýšia finančné 
objemy. Iba ak by to nebolo možné, zvážia zazmluvnenie nového 
poskytovateľa. 

BANKY: Skupina VÚB dosiahla v prvom štvrťroku tohto roka 
konsolidovaný čistý zisk na úrovni 43 mil. eur. V medziročnom 
porovnaní si tak polepšila o vyše 17 %.  
OTP Banka Slovensko ukončila hospodárenie v prvom štvrťroku s 
čistým ziskom na úrovni 1,05 mil. eur. V rovnakom období minulého 
roka banka vykázala zisk v sume 240 tis. eur. 
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HDP 4Q/14 3Q/14 4Q/13 

  

medziročne (%) 2,4 2,4 1,5 

Štátny rozpočet 03/15 02/15 2014 

Bilancia (mld. €) -0,952 -0,68 -2,923 

Nezamestnanosť 03/15 02/15 12/14 

Disponibilná miera (%) 12,06 12,32 12,29 

Inflácia 03/15 02/15 12/14 

Základná –medziročne (%) -0,3 -0,5 -0,1 

Jadrová – medziročne (%) -0,1 -0,3 0,2 

Čistá –  medziročne (%) 0,3 0,2 0,4 

Výrobné ceny 03/15 02/15 12/14 

Priemysel –  medziročne (%) -2,9 -3,8 -3,5 

Stavebníctvo –  medziročne 
(%) 

1,3 1,4 1,3 

Zahraničný obchod 02/15 01/15 2014 

Bilancia (mld. €) 0,529 0,392 4,649 

 

 

 
Burza cenných papierov v Bratislave (BCPB) v uplynulom skrátenom 
pracovnom týždni mierne posilnila. Hodnota slovenského akciového 
indexu SAX stúpla o 1,57 bodu a obchodovanie vo štvrtok index 
zatváral na úrovni 242,35 bodu. Burza posilnila napriek oslabovaniu 
akcií VÚB banky, ktoré vykompenzovali posilňujúce akcie Slovnaftu. 
Akcie rafinérskej spoločnosti Slovnaft počas uplynulého týždňa 
posilnili o 5,8 % na 33 eur. Na druhej strane akcie VÚB banky stratili 
3,5 %, keď ich záverečná cena v uplynulom týždni predstavovala 
111,01 eur. Ostatné tituly z bázy indexu zostali bez pohybu. Biotika 
tak opäť zatvárala na 45,12 eur, SES Tlmače na 1,11 eur, OTP Banka 
Slovensko na 1,10 eur, Tatry mountain resorts na 21,50 eur a Best 
Hotel Properties na 12,20 eur. 
Akciový index SAX začal týždeň pondelňajším posilnením o 0,49 bodu 
z otváracích 240,78 bodu na 241,27 bodu. Na tejto hodnote index 
zotrval aj po utorňajšom obchodovaní, aby v stredu posilnil o ďalších 
0,66 bodu na 241,93 bodu. Sériu miernych rastov počas týždňa 
potom zavŕšil štvrtkovým posilnením o 0,42 bodu na hodnotu 242,35 
bodu. To bola aj zatváracia úroveň za celý týždeň, keďže v piatok sa 
na bratislavskej burze pre sviatok neobchodovalo. 
Celkový objem obchodov uzavretých na Burze cenných papierov v 
Bratislave v uplynulom týždni dosiahol 201,9 mil. eur. V rámci 
anonymných obchodov sa zobchodovalo 1,2 mil. eur, pričom na 
obchody s akciami pripadlo 32,4 tis. eur. Týždeň predtým sa na 
bratislavskej burze zobchodovalo 305,7 mil. eur, anonymné obchody 
predstavovali 1,8 mil. eur a na obchody s akciami pripadlo 55,3 tis. 
eur.  
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